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§ 18 Utökat investeringsutrymme, finansiering, inriktning och 
prioriteringar Skellefteå nya vårdbyggnader och NUS Norra 
Labhus
RS 2169-2024

Sammanfattning

Investeringsbehovet kommande planperiod påverkas kraftigt av två stora projekt, 
Skellefteå nya vårdbyggnad (SNV) och Nus Norra Labhus (NNL). Förstudier är 
genomförda och redovisar alternativ för byggprojektens utformning samt 
prognostiserade totalkostnader för genomförande. Aktuell prognos för SNV är 1,9 
miljarder och NNL 1,2 miljarder kronor efter föreslagna prioriteringar. Fördjupade och 
förfinade utredningar genomförs i kommande processteg där beräkningarna blir 
alltmer exakta.

En utredning som visar möjligheten att minska lokalytor på kort och lång sikt, med 
syfte att minska behovet av utökat investeringsutrymme är genomförd avseende SNV 
och NNL. I återrapporteringen föreligger olika förslag för kostnadsreduceringar.

Investeringsplanen för nuvarande och kommande planeringsperiod fram till 2035 
kommer att få stor påverkan trots föreslagna bortprioriteringar. Med hänsyn till dessa 
visar en ny prognos på att nuvarande och kommande investeringsplan att överskridas 
med cirka 900 miljoner kronor fram till 2030. Det innebär på kort sikt att utökningen 
behöver finansieras med ytterligare lån samt att en återhämtning påbörjas i 
investeringsplanen. Alternativt att det sker en förbättring i regionverksamhetens 
resultat efter 2030.

Förslag till beslut

Arbetsutskottet föreslår att regionstyrelsen beslutar

Kostnadsreduceringar enligt förslag ska genomföras för projekten Skellefteå nya 
vårdbyggnader och NUS Norra Labhus. Bilaga 1. 

Regionstyrelsen föreslår att regionfullmäktige beslutar

Investeringsutrymmet fram till 2030 utökas med 900 miljoner kronor för projekten 
Skellefteå Nya vårdbyggnader med en prognostiserad totalkostnad på 1,9 miljarder 
kronor samt NUS Norra Labhus med en prognostiserad totalkostnad på 1,2 miljarder 
kronor. Det utökade investeringsutrymmet finansieras via utökad upplåning.

Förslag till beslut under sammanträdet

Nicklas Sandström (M), Ewa-May Karlsson (C), Åsa Ågren Wikström (M), Anton 
Bergström Nord (M), Maria Lundqvist Brömster (L) och Hans-Inge Smetana (KD) 
yrkar, med motivering enligt aktbilaga;

 Att regionstyrelsen reviderar sina riktlinjer för upptagandet av nya lån så att 
alla nya lån kräver politiska beslut samt åtföljs med en långsiktig plan hur de 
ska kunna betalas tillbaka.

 Att det utökade investeringsutrymmet i första hand ska finansieras genom att 
verksamheten når en ekonomi i balans.
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 Att det sker en översyn av regionens lokaler med utgångspunkt att kunna 
minska, avyttra, riva och ta in externa hyresgäster som har samband med 
vård, utbildning och forskning.

 Att i verksamhetsplaneringen eftersträva en ökad följsamhet till fastställda 
riktlinjer kring lokalnyttjande. Detta kan på sikt ge en kostnadsbesparande 
effekt på 100 mkr.

 Att jobba fram en finansierings-/hyresmodell där lokalkostnaderna finns med i 
verksamheternas budgetar. Detta för att varje berörd verksamhet ska ta ett 
större ansvar för sina lokaler och därmed kunna frigöra resurser och 
effektivisera lokalnyttjandet.

Jonas Karlberg (V) yrkar att i konstinköp till SNV och NNL återföra hälften av 
föreslagen besparing, 10 mkr. Samt att investeringar av konst ska prioriteras för 
publika ytor.

Nicklas Sandström (M), Ewa-May Karlsson (C), Åsa Ågren Wikström (M), Anton 
Bergström Nord (M), Maria Lundqvist Brömster (L) och Hans-Inge Smetana (KD) 
yrkar avslag på Jonas Karlberg (V) yrkande. 

Beslutsgång

Ordförande ställer ordförande arbetsutskottets förslag mot Nicklas Sandström med 
fleras förslag och finner att regionstyrelsen beslutar enligt arbetsutskottets förslag till 
beslut.

Därefter ställer ordförande Jonas Karlberg förslag mot Nicklas Sandström med fleras 
förslag och finner att regionstyrelsen beslutar enligt Jonas Karlbergs förslag. 

Beslut

Kostnadsreduceringar enligt förslag ska genomföras för projekten Skellefteå nya 
vårdbyggnader och NUS Norra Labhus. Bilaga 1. 

Att i konstinköp till SNV och NNL återföra hälften av föreslagen besparing, 10 mkr. 
Samt att investeringar av konst ska prioriteras för publika ytor

Regionstyrelsen föreslår att regionfullmäktige beslutar

Investeringsutrymmet fram till 2030 utökas med 900 miljoner kronor för projekten 
Skellefteå Nya vårdbyggnader med en prognostiserad totalkostnad på 1,9 miljarder 
kronor samt NUS Norra Labhus med en prognostiserad totalkostnad på 1,2 miljarder 
kronor. Det utökade investeringsutrymmet finansieras via utökad upplåning.

Reservationer

Ledamöter och tjänstgörande ersättare i Moderaterna, Centerpartiet, 
Kristdemokraterna och Liberalerna reserverar sig mot beslutet till förmån för eget 
förslag.

Prokollsanteckning

Petter Nilsson (SD) lämnar följande anteckning i protokollet i protokollet.
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Sverigedemokraterna har länge påtalat behovet av ett fastighetsutskott för att bereda 
frågor avseende fastigheter i regionens försorg. Detta ärende sätter fingret på 
problemet med avsaknad av ett sådant. Regionens ekonomi är synnerligen ansträngd, 
och endast Sverigedemokraternas budgetförslag från november i fjol tog upp en 
anpassad ram för det befintliga behovet av fastighetsinvesteringar. Det finns många 
faktorer som behöver beaktas. Hela regionen har stora behov på fastighetssidan. 
Samtidigt är läget i Skellefteå tämligen osäkert – inte minst i ljuset av Northvolts 
osäkra situation. Det är rimligt att majoriteten frågar sig varför man inte ser behov av 
att sörja för ytterligare få tid att utvärdera behov, så att vi på bästa sätt kan sörja för 
verksamheternas behov på lång sikt. Investeringar och drift är fullmäktiges sak att 
besluta. Det blir märkligt när regionstyrelsen tar av fullmäktige ansvaret för 
investeringar.
Sverigedemokraterna har länge varit tydliga med att vi behöver hantera investeringar 
samtidigt som drift när regionfullmäktige hanterar budget. I en motion tidigare 
hanterad i fullmäktige föreslog Sverigedemokraterna just detta. Den motionen avslogs 
emellertid av samtliga övriga partier. Ett par år efter motionen var lagd tydliggjordes 
emellertid vikten att att hantera budget med investeringssidan inkluderad. Något som 
därefter tycktes mötas av positiv respons från övriga partier. Så även om vi på 
papperet fått en god respons kring detta från övriga, så tycks övriga i alla avsikter och 
syften tyckas strunta i detta. Konstaterar att endast SD:s budgetförslag från november 
2024 hade ett större utrymme för investeringar i närtid. Vilket förstås kräver att man 
gör besparingar på annan verksamhet. Ni vet. Att ta ansvar. När den ekonomiska 
situationen för regionen är bekymmersam, så kräver det att man också tar ansvar som 
politiker.
Därtill ska understrykas att Sverigedemokraterna löpande lyft behovet av att dra ned 
på onödiga beredningar; men ändå lyft behovet av att tillse att vi har ett 
fastighetsutskott för att bereda fastighetsfrågor. Detta styrelsemöte och dess ärenden 
skiner ett ljus på behovet av detta.

Beslutsunderlag

 §16 RSAU Utökat investeringsutrymme, finansiering, inriktning och prioriteringar 
Skellefteå nya vårdbyggnader och NUS Norra Labhus

 Tjänsteskrivelse - Utökat investeringsutrymme Skellefteå nya vårdbyggnader 
samt NUS Norra Labhus samt inriktning och prioriteringar

 Bilaga 1 - PM utredning besparingsförslag Skellefteå nya vårdbyggnad och 
NUS Norra Labhus

 NUS norra och Skellefteå nya vårdbyggnad
 Yrkande punkt 19 från S, V och Mp
 Punkt 19 - Alliansen -Yrkande ang Utökat investeringsutrymme finansiering 

inriktning och prioriteringar Skellefteå nya vårdbyggnader och NUS Norra
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